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Mārupes novada pašvaldības Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes sēde 

 

SĒDES PROTOKOLS Nr. 1/2024 

 

DATUMS: 2024. gada 22. februārī 

SĒDE SĀKAS: plkst. 17:00 

VIETA:  Mārupes novada Tūrisma informācijas un amatu māja, Bebru iela 10, Mārupe 

 

PADOMES SASTĀVS (piedalās): 

1. Ilze Žunde, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras mārketinga speciāliste, 

2. Patrīcija Vēvere, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras tūrisma 

speciāliste, 

3. Jūlija Sveženceva, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras Tūrisma 

informācijas un amatu mājas vadītāja, 

4. Arta Vigule, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītājas vietniece kultūras jomā, 

5. Elīna Brigmane, Biedrība “Pierīgas tūrisma asociācija”, 

6. Irina Millere, SIA AV Apsaimniekotājs, 

7. Ilmārs Jasinskis, Aktīvās atpūtas parks “JIP Mārupīte”, 

8. Kristaps Kunrads, LU Rododendru selekcijas un izmēģinājumu audzētava “Babīte”, 

9. Ilona Regzdiņa, Biedrība “Pierīgas Partnerība”, 

10. Rolands Janeks, Mārupes novada iedzīvotājs, 

11. Miķelis Jakunovs, Mārupes novada iedzīvotājs, 

12. Daiga Kiopa, Mārupes novada iedzīvotāja, 

13. Agita Gancone, Mārupes novada iedzīvotāja, 

14. Rūta Skujeniece, Mārupes novada iedzīvotāja, 

15. Gunta Lielkāja, Mārupes novada iedzīvotāja. 

PIEAICINĀTIE (piedalās): 

16. Inuta Šaroka, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras direktore, 

17. Ilze Krēmere, Izpilddirektores vietniece attīstības un vides jautājumos, Attīstības un plānošanas 

pārvaldes vadītāja, 

18. Agnese Jankuna, Izpilddirektore, 

19. Elīna Korne, Mārupes novada iedzīvotāja. 

PADOMES SASTĀVS (nepiedalās): 

1. Arturs Orlovskis, Biedrība “Pūpe”,  

2. Uģis Pinete, “Coffee STOP” pārstāvis, 

3. Raimonds Olekšs, Viesnīca un ģimenes restorāns “Irbēni”.  

DARBA KĀRTĪBA: 

1) Izmaiņas padomes sastāvā; 

2) Par grozījumiem Administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu likumā; 

3) Pašvaldības aktualitātes 2024. gadā; 

4) Darbības plāns 2024. gadam tūrismā; 

5) Aktuālā informācija kultūrā 2024. gadā; 

6) Aptaujas par tūrismu Mārupes novadā rezultāti; 

7) Pierīgas tūrisma sadarbības tīkls; 

8) Audio gida izveide – diskusija. 
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Norise. Sanāksme notiek Mārupes novada Tūrisma informācijas un amatu mājā. E. Brigmane iepazīstina 

ar sēdes darba kārtību.  

 

1) Izmaiņas padomes sastāvā. 

E. Brigmane ziņo, ka biedrība “Pūpe”, kuru pārstāv Arturs Orlovskis, ir informējusi padomi par 

vēlmi izstāties no Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes. E. Brigmane aicina balsot par 

biedrības “Pūpe” izslēgšanu no Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes sastāva. 

 

Vienbalsīgi balsojot “PAR”, nolemj izslēgt biedrību “Pūpe” no Tūrisma un kultūrvides 

konsultatīvās padomes sastāva. 

 

E. Brigmane ziņo, ka ir saņemts pieteikums no Elīnas Kornes par vēlmi iestāties Tūrisma un 

kultūrvides konsultatīvajā padomē. E. Brigmane aicina E. Korni iepazīstināt ar sevi. E. Korne iepazīstina 

ar sevi un mērķiem, kādēļ vēlas iestāties padomē.  

 

E. Brigmane aicina balsot par E. Kornes iestāšanos Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes 

sastāvā. 

 

Vienbalsīgi balsojot “PAR”, nolemj ievēlēt Elīnu Korni Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās 

padomes sastāvā. 

 

2) Par grozījumiem Administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu likumā 

E. Brigmane informē, ka no politisko partiju apvienības “APVIENOTAIS SARAKSTS - Latvijas 

Zaļā partija, Latvijas Reģionu Apvienība, Liepājas partija” ir saņemta vēstule par ierosinājumu veikt 

grozījumus Administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu likumā, kas ir adresēta visu Latvijas novadu 

deputātiem, iedzīvotāju kopienām un konsultatīvajām padomēm. Vēstulē tiek lūgts izteikt priekšlikumus 

likuma grozījumiem. Atgādina, ka padomes locekļiem tika izsūtīts e-pasts ar aptauju, lūdzot paust 

viedokli par veicamajiem grozījumiem līdz 26. februārim. 

 

Aptaujas rezultāti. 

Aptaujā kopā viedokli izteica 7 padomes dalībnieki. Uz jautājumu par to, vai esat apmierināti ar 

līdz šim ieviestās Administratīvi teritoriālās reformas rezultātu, 3 dalībnieki atbildēja: “JĀ”, savukārt 4 

dalībnieki atbildēja: “NĒ”. 6 padomes dalībnieki pārstāv Mārupes pilsētu, savukārt 1 padomes loceklis 

pārstāv Mārupes pagastu. 

Pārstāvētā 

teritoriālā 

vienība 

Vai esat 

apmierināti ar 

līdz šim ieviestās 

Administratīvi 

teritoriālās 

reformas 

rezultātu? 

Lūdzu pamatojiet savu 

atbildi. 

Lūdzu sniegt savu 

viedokli attiecībā 

uz normām, kas 

būtu jāprecizē vai 

jāpapildina, kā arī 

citus priekšlikumus 

likuma 

pilnveidošanai. 

Mārupes pilsēta Jā Ir vajadzīgs laiks, lai viss 

izlīdzinātos. 

Nebūs. 



3 
 

Mārupes pilsēta Nē Abi novadi attīstījušies savā 

ritmā, arī savienojošā 

infrastruktūra ir nekāda, lai 

rastos vienots novads 

 

Mārupes pilsēta Jā Nav pretenziju.  

Mārupes pilsēta Jā Novada tūrisma un apskates 

vietu piedāvājums ir kļuvis 

plašāks un daudzpusīgāks. 

 

Mārupes pilsēta Nē Administratīvi teritoriālās 

reformas gaitā pietiekamā 

apmērā netika uzklausīts un 

ņemts vērā tagadējās Mārupes 

novada teritorijas iedzīvotāju 

viedoklis, kas ir izraisījis 

sabiedrības - Mārupes un 

Babītes pagastu iedzīvotāju 

šķelšanos, neapmierinātību, 

attīstības un uzņemtā kursa 

tempa samazināšanos. 

Vienlaikus nav sasniegti arī 

reformas mērķi attiecībā uz 

administratīvā aparāta 

centralizāciju un optimizāciju, 

ar mērķi mazināt izmaksas. 

Apzinoties, ka tās 

būs izmaksas un 

kādam tās būs 

jāsedz, atdalīt 

Babītes un Salas 

pagastus no 

Mārupes pilsētas un 

pagasta, nosakot tos 

par atsevišķiem 

novadiem ar savu 

administrāciju un 

domi. 

Mārupes pilsēta Nē Šim procesam ir tikuši tērēti 

ievērojami resursi, taču nav 

redzamu un jūtamu ieguvumu 

iedzīvotājam. Jaunajam 

novada domes priekšsēdētājam 

nav vadītājam nepieciešamās 

harizmas un līderības prasmju, 

kas savukārt nerada manī 

pārliecību par viņa spējām 

pārstāvēt novadu un stratēģiski 

vadīt reālai apvienošanai 

būtiskus procesus. Apvienoto 

novadu ģeogrāfiskais 

izvietojums un vēsturiskā 

attīstība neveicina vienotas 

kultūrvides un kopēju tradīciju 

veidošanos, nav pat skaidrs, 

cik ilgā laika posmā tas varētu 

notikt un vai vispār iespējams. 

Ir sadarbības individuālā 

līmenī (piem., mūsu padomes 

Neesmu pietiekami 

kompetenta 

likumdošanas jomā, 

lai šo komentētu. 
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ietvaros), bet kopienu līmenī 

nav jūtamas. 

Mārupes pagasts Nē Neredzu jēgpilnus pasākumus, 

kļūdaini īstenoto un sasteigto 

reformu kaitīgo seku 

novēršanai. 

1. novada teritorija 

nav ģeogrāfiski 

vienota, un tajā ir 

lauku teritorijas un 

apdzīvotās vietu 

sajaukums 

2. novada ceļu 

infrastruktūra nav 

piemērota 

nokļūšanai līdz 

novada 

administratīvajam 

centram 

3. nav nodrošināta 

optimāla novada 

teritorijas 

izveidošana, ņemot 

vērā blakusesošo 

pašvaldību intereses 

un vēsturiskās 

saites. 

 

3) Pašvaldības aktualitātes 2024. gadā. 

I. Krēmere ziņo par pašvaldības aktualitātēm 2024. gadā. Informē par iedzīvotāju skaitu un 

sastāvu novadā - uz 01.01.2024. novadā reģistrēto iedzīvotāju skaits ir 40 392, kas ir vairāk nekā 2023. 

gadā, kā arī iepazīstina ar iedzīvotāju skaitu attiecīgi pa novada administratīvajām vienībām. Piebilst, ka 

migrācija ir samazinājusies, kas ir vērtējams pozitīvi.  

Iepazīstina ar Mārupes novada 2024. gada budžetu – ieņēmumiem un izdevumiem, kur gan 

ieņēmumi, gan arī izdevumi plānoti 105 335 542 EUR. Detalizētāk pastāsta par ieņēmumu un izdevumu 

pozīcijām, pieminot, ka lielākā ieņēmumu pozīcija ir no iedzīvotāju ienākumu nodokļa, savukārt lielākā 

izdevumu pozīcija tiek atvēlēta izglītības jomai.  

Iepazīstina ar investīciju plānu 2024. gadam, minot, ka investīcijas izdalītas 15 rīcības virzienos, 

kur vislielākās investīcijas plānotas tādās jomās kā mobilitāte un pieejamība, izglītība, inženiertehniskā 

infrastruktūra, vide un publiskā ārtelpa, kā arī sports un aktīvā atpūta. Detalizētāk iepazīstina ar 

investīcijām kultūrā un tūrismā. Attiecībā uz investīcijām kultūras nozarē, plānota publiskā laukuma ap 

Piņķu Sv. Nikolaja evaņģēliski luterisko baznīcu labiekārtošanas projekta izstrāde, kā arī ieguldījumi 

materiāltehniskajā bāzē, uzsverot bibliomāta izveidi un grāmatas “Babītes vārdam” izdošanu. Saistībā ar 

investīcijām tūrisma nozarē, plānoti Medema purva takas pagarināšanas darbi un vides objekta-pupuķa 

uzstādīšana. Piemin, ka vides objekta uzstādīšanas vieta precīzi vēl nav zināma. 

 

Diskusijā piedalās E. Brigmane, I. Krēmere un I. Žunde. 

Tiek jautāts par pupuķa izgatavošanas procesiem. Tiek atbildēts, ka šobrīd norit sarunas ar 

mākslinieku par objekta materiālu un stilistiku.  
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A. Jankuna piemin, ka atzinīgi ir novērtējams iepriekšēji paveiktais darbs visās jomās, jo tas ir 

devis pamatu un veidojis vidi tālākai novada attīstībai. 

Noslēgumā I. Krēmere piebilst, ka padomei tiks nosūtīta informācija ar visiem 2024. gadā 

plānotajiem Mārupes novada pašvaldības investīciju projektiem. 

 

4) Darbības plāns 2024. gadam tūrismā. 

J. Sveženceva ziņo par darbības plānu 2024. gadam tūrismā. Stāsta par plāna mērķiem, kas ir pieci 

– informācijas pieejamība par tūrisma objektiem un pakalpojumiem novadā, stiprināt un popularizēt 

Mārupes novadu kā aizraujoša tūrisma galamērķa atpazīstamību, tūrisma objektu un infrastruktūras 

attīstība, dažādotas novada tūrisma aktualitātes gan novada iedzīvotājiem, gan viesiem, kā arī veicināt 

tūrisma pakalpojumu kvalitātes uzlabošanos tūrisma nozarē.  

Informē, ka saistībā ar informācijas pieejamības nodrošināšanu plānots uzturēt un atjaunot datu 

bāzi, regulāri atjaunot informāciju Mārupes novada pašvaldības mājaslapas un aplikācijas “Tūrisms” 

sadaļās, sniegt informāciju Tūrisma informācijas un amatu mājā, apkopot statistikas datus no tūrisma 

uzņēmējiem un apmeklētāju plūsmas skaitītāja Medema purvā, kā arī apzināt tūrisma objektus, kuros 

nepieciešams uzstādīt apmeklētāju plūsmas skaitītājus. 

Stāsta, ka attiecībā uz Mārupes novada atpazīstamības stiprināšanu, plānots piedalīties dažādās 

tūrisma izstādēs un aktivitātēs, kā piemēram, “Balttour 2024”, “Mājas kafejnīcu dienas 2024” un “Riga 

Food 2024”, veidot sadarbību ar novada degvielas uzpildes stacijām un izmitināšanas objektiem tūrisma 

materiālu izvietošanai, apzināt tūrisma materiālu izvietošanas iespējas lidostā, piedalīties starptautiskajā 

projektā “Sakrāj Latviju”, turpināt darboties Pierīgas tūrisma asociācijā, kā arī organizēt Tūrisma un 

kultūrvides konsultatīvās padomes sēdes. 

Attiecībā uz tūrisma objektu un infrastruktūras attīstību, plānota Medema purva takas uzturēšana 

un takas pagarināšana, jaunas tūrisma kartes uzstādīšana Piņķos, mazo tūrisma esošo norāžu atjaunošanu 

un jaunu norāžu uzlikšana, kā arī dabas vērtību maršrutu karšu maketu atjaunošana. 

Informē, ka saistībā ar tūrisma aktivitātēm plānots izveidot jaunu pastaigu vai velo maršrutu, kā arī 

audio gidu. Tāpat arī plānoti vairāki tematiski pasākumi. Noslēgumā informē par to, ka šogad plānots 

izglītojošs seminārs tūrisma uzņēmējiem, kā arī pieredzes apmaiņas brauciens. 

5) Aktuālā informācija kultūrā 2024. gadā. 

A. Vigule ziņo par aktuālo informāciju kultūrā 2024. gadam. Stāsta, ka šogad plānots izveidot 

grāmatu “Babītes vārdam 800”, kā ietvaros iedzīvotājiem tiek lūgta palīdzība informācijas apkopošanā, 

uzsverot, ka īpaši nozīmīgi būtu saņemt stāstus un fotogrāfijas par tādām tēmām kā veselības aprūpe, 

Barikāžu laiks, Baltijas ceļš, senie Dziesmu svētki, tradīcijas, kā arī kultūras pasākumi (īpaši no 80-tajiem 

gadiem).  

Stāsta par iepriekš pieminētā bibliomāta izveidi un plānotajiem kultūras un sporta pasākumiem 2024. 

gadā, piebilstot, ka sadarbībā ar kultūras, sporta un izglītības iestādēm ir ticis izveidots vienots fails, kurā 

tiek atzīmēti katras iestādes organizētie pasākumi. Iepazīstina ar šī gada kopējo pasākumu skaitu pa 

kultūras iestādēm (Mārupes Kultūras nams, Babītes Kultūrizglītības centrs un tā filiāle Salas pagastā 

“Vietvalži”, Mārupes novada bibliotēka) un to finansējumu, kā arī plānoto pasākumu dalībnieku skaitu 

un procentuālo apmeklējumu attiecīgi pa kultūras iestādēm. 

 

6) Aptaujas par tūrismu Mārupes novadā rezultāti. 

P. Vēvere ziņo par aptaujas par tūrismu Mārupes novadā rezultātiem. Aptauja norisinājās no 2023.  

gada 6.-20. oktobrim, kurā piedalījās 188 respondenti. Apkopjot aptaujas rezultātus, tiek secināts, ka 

https://www.marupe.lv/lv/sabiedriba/zinas/marupes-novada-pasvaldibas-investiciju-projekti-2024
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apmeklētākie Mārupes novada tūrisma objekti ir lidmašīnu vērotavas laukums Skultē (74,81%), Cenas 

tīreļa laipa (70,99%), LU Rododendru selekcijas un izmēģinājumu audzētava “Babīte” (64,89%), Rīgas 

Aviācijas muzejs (45,04%) un Beberbeķu dabas parks (45,04%).  

Stāsta, ka respondentiem tika arī lūgts skalā no 1-5 (1-ļoti slikti un 5-ļoti labi) novērtēt publisko 

tūrisma infrastruktūru Mārupes novadā, secinot, ka publiskā tūrisma infrastruktūra Mārupes novadā tiek 

vērtēta apmierinoši, taču to ir nepieciešams turpināt pilnveidot un attīstīt - it īpaši infrastruktūru, kas ir 

saistīta ar veloceliņiem, automašīnu novietošanas iespējām pie tūrisma objektiem, kā arī nepieciešams 

pilnveidot tūrisma informācijas centra darbību.  

Lai noskaidrotu informāciju par audio gidu nepieciešamību pie tūrisma apskates vietām, no 

respondentu atbildēm tiek secināts, ka lielākā daļa (65,65%) tos labprāt izmantotu.  

Tiek arī noskaidrots respondentu viedoklis par saistošākajiem tematisko maršrutu veidiem, kur tiek 

secināts, ka vislielākā interese būtu par -  pastaigu maršrutiem (82,44%), dabas vērtību maršrutiem 

(62,6%), maršrutiem ar interaktīviem uzdevumiem (61,83%), bērniem izstrādātiem pastaigu maršrutiem 

(58,02%), kā arī velo maršrutiem (57,25%).  

Noslēgumā respondentiem tiek lūgts atzīmēt to, kādus maksas tūrisma pakalpojumus respondents 

visvairāk izmantotu, kā rezultātā tiek secināts, ka 29,01% respondentu būtu gatavi maksāt par ekskursijām 

gida pavadībā pa novada apskates vietām ar kājām, 20,61% respondentu, izmantotu iespēju pasūtīt 

individuāli izstrādātu maršrutu, 19,08% respondentu izmantotu velo nomas pakalpojumus, savukārt 

18,32% respondentu iegādātos ekskursijas gida pavadībā pa novada apskates vietām ar mikro autobusu.   

 

Diskusijā piedalās D. Kiopa, I. Regzdiņa, G. Lielkāja, A. Vigule, A. Jankuna un K. Kunrads. 

Tiek ieteikts veidot sadarbību ar novada izglītības iestādēm, tādējādi aicinot skolēnus iepazīt novada 

izklaides un apskates vietu daudzpusīgo piedāvājumu. Atpūtas vietas “Remeši” saimniece I. Regzdiņa 

piebilst, ka pie viņiem skolēnu grupas jau tiek uzņemtas, kur ekskursanti tiek iepazīstināti ar Babītes ezeru 

un pie tā ligzdojošajiem putniem. K. Kunrads piedāvā novadīt ekskursijas LU Rododendru selekcijas un 

izmēģinājumu audzētavā “Babīte”. Tiek diskutēts par to, ka liela daļa vietējo iedzīvotāju var nezināt par 

novadā pieejamajām tūrisma apskates vietām.   

7) Pierīgas tūrisma sadarbības tīkls. 

E. Brigmane iepazīstina ar Pierīgas tūrisma sadarbības tīklu, ko plānots izveidot Centrālās finanšu 

un līgumu aģentūras (CFLA) un Latvijas Investīciju un attīstības aģentūras (LIAA) īstenotās programmas 

“Tūrisma produktu attīstības programma” ietvaros. Informē par jau veiktajiem soļiem, ko asociācija jau 

ir īstenojusi, tai skaitā, uzrakstījusi stratēģiju.  

Stāsta par potenciālajiem produkta attīstības virzieniem – Pierīgas aktīvās atpūtas un izklaides 

rezervēšanas platformu, Rīga+/ dienas tūrēm, kurā vēlētos iesaistīties arī Āgenskalna tirgus, kā arī 

kompleksu aktīvās labbūtības piedāvājumu Pierīgā. Piebilst, ka, lai spētu radīt kvalitatīvu produktu, 

nepieciešams pirms tam veikt izpēti, kā ietvaros jau ir noslēgta sadarbība ar Biznesa augstskolu “Turība”. 

Stāsta par veicamajiem soļiem, kas tiks veikti, ja tiks saņemts finansējums produktu izstrādei.  

 

Diskusijā piedalās R. Skujeniece, E. Brigmane, D. Kiopa, K. Kunrads un I. Regzdiņa. 

Tiek jautāts, vai rezervēšanas platforma tiks veidota no jauna, uz ko tiek atbildēts, ka jā, jo 

līdzšinējām pieejamajām platformām ir cita specifika, kur pārsvarā ir pieejamas naktsmītnes. Tiek ieteikts 

veikt ārzemnieku aptauju par izmantoto rezervēšanas platformu, uz ko tiek atbildēts, ka tiks veikta 

padziļināta mērķauditorijas izpēte. Tiek diskutēts par šobrīd pieejamajām rezervēšanas platformām, to 

trūkumiem un digitālo kampaņu nozīmi mūsdienās.   

8) Audio gida izveide – diskusija. 
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J. Sveženceva informē, ka šogad plānots izstrādāt audio gidu, kura mērķis būtu izveidot interaktīvu 

maršrutu, izzinošā un interaktīvā veidā iepazīstinot ar Mārupes novada tūrisma objektiem un apskates 

vietām. 

Iepazīstina ar sagatavotajiem jautājumiem – maršruta veids, audio gida mērķauditorija, tematika, 

apskatāmie objekti atbilstoši tematikai un mērķauditorijai, iesaistītās puses informācijas iegūšanai par 

attiecīgo apskates objektu, kā arī, ar ko audio gids varētu būt īpašs. 

Sēdes dalībniekiem tiek lūgts atbildes uzrakstīt uz izsniegtajām lapiņām, kuras noslēgumā tiks 

apkopotas.  

 

Ideju apkopojums. 

Apkopojot idejas tiek secināts, ka pēc maršruta veida tas varētu būt pastaigu maršruts, kas būtu 

mērojams kopā ar bērniem, vai arī auto maršruts, tādējādi aptverot lielāku novada teritoriju. Tiek izteiktas 

idejas maršrutu veidot tā, lai to varētu izmantot arī ziemā, pārvietojoties ar slēpēm. Tiek izteikta ideja 

maršrutu veidot pa attiecīgās teritorijas, piemēram, pilsētas vai pagasta teritorijas perimetru. 

Attiecībā uz audio gida mērķauditoriju, tad to tiek ieteikts veidot priekš ģimenēm ar skolas vecuma 

bērniem, kā arī veidot priekš jauniešiem vai senioriem. Tāpat arī kā mērķauditorija varētu būt aktīvā 

dzīvesveida piekritēji, kā arī vēstures entuziasti. Kaut arī audio gids būtu noderīgs arī ārzemju tūristiem, no 

sākuma būtu nepieciešams fokusēties uz vietējo iedzīvotāju. 

Saistībā ar audio gida tematiku, tā varētu būt saistīta ar dabas vērtībām, interesantiem faktiem par 

konkrēto objektu, ievērojamiem vēstures notikumiem, vietām un cilvēkiem, kā arī kultūrvēsturiskiem 

objektiem. Tiek ieteikts audio gidus veidot ar humoru. 

Tiek ieteikts iekļaut dažādus dabas un vēstures objektus, tūrisma objektus, pie kuriem var noklausīties 

to saimnieku stāstus, mājražotāju un amatnieku darbnīcas, LU Rododendru selekcijas un izmēģinājumu 

audzētavu “Babīte”, purva takas, Babītes ezeru, Annas Koku skolu, ar aviāciju saistītus objektus, Babītes 

Kultūrizglītības centra filiāli Salas pagastā “Vietvalži”, Skulti un ūdenstorņus. 

Tiek ieteikti arī vairāki cilvēki, kurus varētu iesaistīt audio gida tapšanā, palīdzot apkopot tekstus. 

Attiecībā uz to, ar ko izveidotais audio gids varētu būt īpašs, tiek izteiktas tādas idejas kā iespēja 

ceļotājiem pievienot savu informāciju, audio gidu ierunāt vietējiem iedzīvotājiem vai attiecīgo objektu 

saimniekiem, interaktīvu uzdevumu iesaiste, kā arī izveidot audio gidu ar atšķirīgu saturu un balsi katrai 

vecuma grupai. 

 

Noslēgumā tiek izteikts priekšlikums audio gidu ieintegrēt esošajā Mārupes novada mobilajā lietotnē, 

kā arī piešķirt punktus vai sertifikātus par audio gida iziešanu, tādējādi motivējot tos noklausīties arī bērnus. 

 

SĒDI BEIDZ: plkst. 19:00 

 

PIEŅEMTIE LĒMUMI: 

1) Izslēgt biedrību “Pūpe” no Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes sastāva (pārstāvis 

A Orlovskis). 

2) Uzņemt Mārupes novada iedzīvotāju Elīnu Korni Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās 

padomes sastāvā. 

 

IZTEIKTIE PRIEKŠLIKUMI: 

1) Par skolēnu ekskursiju maršrutiem: 

- Veidot sadarbību ar novada izglītības iestādēm, izveidojot ekskursijas maršrutu 

skolēniem, tādējādi aicinot iepazīt novada izklaides un apskates vietu daudzpusīgo 

piedāvājumu. 
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2) Par audio gida izveidi: 

- Audio gidu integrēt Mārupes novada mobilajā aplikācijā, kā arī piešķirt sertifikātu 

bērniem par audio gida iziešanu. 

 

PIELIKUMI:  

1. Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes sēdes prezentācija; 

2. Tūrisma un kultūrvides konsultatīvās padomes sēdes apmeklējuma parakstu lapa. 

 

 

 

Protokolēja:  

Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras  

tūrisma speciāliste         P. Vēvere 

 

 

Padomes priekšsēdētāja:  

Biedrības “Pierīgas tūrisma asociācija” pārstāve             E. Brigmane 
 


